
Jeg har med stor tristhed hørt den sidste opdatering i tv avisen vedr mangel på læger nu og i 
fremtiden. Jeg stiller mig uforstående overfor den evige diskussion omkring dette emne da det jo 
ikke er noget nyt og pludseligt. Egenligt er det rent statistik; -  hvornår holder de nuværende læger 
op, hvornår kommer der nye – og er der så mangel på læger ifht til de fremtidige ældre og syge. 
  
Jeg kan ikke forstå at der findes en del unge, som har fået et fornuftigt snit i gymnasiet – som 
brænder for at komme ind på medicin studiet – men kan bare ikke p.gr.a. nogle karakter som har 
trukket snittet ned til for eksempel 9 eller 10 – grundet nogle fag som slet ikke er relavant for 
medicin studiet. 
  
Jeg har en datter som fik et snit på 9,4 såvidt jeg husker. Hun brændte for at komme ind på studiet, - 
men kunne ikke komme ind på kvote 1 grundet det lave snit. Hun kunne så prøve at komme ind på 
via kvote 2 – og har forsøgt hele 2 gange – dog uden held, da hun lige manglede 2 eller tre point. 
  
Hun læser nu kiropraktik og skal starte på år tre i odense. Hun bliver undervist og eksamineret i 
samme fag som medicinstuderende de første tre år. Og består. 
  
Det er her jeg ikke forstår hvor uflexibelt systemet er – hvis man gerne vil have flere ind. Hvorfor 
ikke tilbyde en elev som læser og består de samme fag – at komme ind på medicin – for dem som 
har lyst. Eller gør kravene en lille smule lavere – i f.eks. kvote 2. Der er også en del Nordmænd, 
som optager pladserne – for derfter at rejse hjem til Norge lige efter de har bestået eksamen. Det 
kan heller ikke være rimeligt, når det er den Danske stat ( skatterborgerne ) som står for 
finanseringen. 
  
De bedste hilsner; 
  
Hans Henrik Wengel 
Bel Colle Parken 1 
2960 Rungsted Kyst 
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